
Schriftelijke vragen art. 37 RvO. Raad Voerendaal 
Betreft: wateroverlast en -beheer 
Datum: 19 juni 2020  
 
 
Geacht college, 
 
Droge voeten houden bij extremer weer wordt steeds uitdagender. Wateroverlast heeft 
enerzijds een grappig element. Kinderen vinden het leuk om met de voeten door de plassen 
te lopen. Tegelijkertijd is er een serieus element welke wij u graag voorleggen in een aantal 
concrete vragen. Immers, eergisteren was er op meerdere plekken in Voerendaal 
wateroverlast.  
Zo stond de kom van Voerendaal voor de zoveelste keer blank na een korte hevige bui.  
Voor het actueel beeld, kunt u ons filmpje zien op Facebook: 
https://www.facebook.com/watch/?v=2805257622917041  
Zo zijn er meerdere filmpjes online te vinden. Overigens kunt u ook kijken in de honderden 
acties die op het filmpje hebben plaatsgehad. Hiermee krijgt u een actueel beeld van de 
situatie en de beleving van de inwoners.  
 

1. Wanneer is de laatste keer dat de ‘hotspots’ of, wellicht beter, ‘wetspots’ van 
onze gemeente in kaart zijn gebracht? 

2. Welke wet-/hotspots zijn hieruit gekomen?  
3. Kunt u de betreffende rapportage naar de Raad sturen?  
4. Hoeveel procent van de betreffende hotspots is inmiddels opgelost, zodanig 

dat er geen overlast meer is?  
5. En is er op die plekken ook eergisteren geen overlast meer geweest?  
6. Welke actuele ‘wetspots’ zijn nu ‘boven water gekomen’? En hoe verzamelt 

de gemeente deze ‘wetspots’? En waren deze spots al bekend?  
7. Oftewel: in hoeverre komen de eerder aangemerkte ‘wetspots’ overeen met 

de actuele ondervonden wateroverlast? 
8. Wanneer worden de resterende ‘wetspots’ aangepakt?  
9. Leiden de actuele ervaringen tot herprioritering? Zoja, welke?  
10. Hoeveel van de actueel ondervonden wateroverlast is daarmee aangepakt?  
11. Houdt het college bij hoe vaak er sprake is van ongewenste waterophoping in 

de openbare ruimte? Zoja, hoe? En kunnen we hier inzage/een rapportage 
van krijgen?  

12. Vindt het college ook, dat het aantal keren dat er sprake is van ongewenste 
waterophoping in de openbare ruimte, de laatste tijd exponentieel stijgt? 

13. Heeft het college een voldoende goed beeld van de zwakke plekken in ons 
waterbeheer?  

14. Op welke datum heeft de laatste schouw van ons gemeentelijk 
water(beheer)systeem plaatsgevonden? 

15. Welke conclusies verbindt het college aan de eigen bevindingen? 
16. Zijn die conclusies al gedeeld met de Raad? 
17. Zo neen, waarom nog niet? 

https://www.facebook.com/watch/?v=2805257622917041


18. Als het college vindt dat er meer maatregelen moeten worden genomen; om 
welke maatregelen gaat het precies? En wanneer zouden deze genomen 
moeten worden? 

19. Hebben de riool overstorten in onze gemeente ook gisteren weer vuil water 
geloosd op het oppervlaktewater? 

20. Hoe vaak hebben de riool overstorten het afgelopen jaar en de afgelopen vijf 
jaar vuil water geloosd op het oppervlaktewater? 

21. Betreft het hier incidentele overstorten of hebben deze lozingen van vuil 
water inmiddels een structureel karakter? 

22. Is het college in gesprek met het waterschap om het voorkomen van deze 
lozingen te bespreken? 

23. Wanneer heeft de laatste bespreking plaatsgevonden en stond toen riool 
overstort op de agenda? 

24. Als het college nog niet in gesprek is met het waterschap over deze riool 
overstorten, waarom nog niet? 

25. De beekjes in de kom van Voerendaal zitten vol met drijfhout, onkruid en 
graswoekeringen. Is het periodieke onderhoud van de beekjes afgestemd op 
het steeds extremere weer?  

26. Heeft het college zicht op de door de onderhoudsfirma’s uitgevoerde 
werkzaamheden? Zoja, hoe?  

27. Is de onderhoudstoestand van de watergangen in de rest van de gemeente 
i.v.m. de klimaatveranderingen navenant? Waaruit blijkt dat? Kan het college 
een recente rapportage aan de Raad overleggen? 

28. Wat doet het college aan de rattenplaag rondom de watergangen? 
Bijvoorbeeld bij het houten bruggetje van Cortemich over de Hongerbeek is 
het een komen en gaan van ratten.  

29. In het park in het centrum van Voerendaal zie je na iedere hoosbui de ratten 
weer droge voeten halen. Hoe gaat het college om met deze plaag?  

30. Een goed rioleringsstelsel is goud waard in een veranderend klimaat met 
steeds extremer weer. De rioolheffing zal navenant stijgen met het steeds 
vaker voorkomen van extremer weer (afwisseling droogte en wateroverlast). 
Is deze bestemmingsbelasting voldoende afgeschermd voor oneigenlijk 
gebruik van de opbrengsten? 

31. Hoe is geborgd dat in tijden van financiële krapte middelen van de 
rioolheffing adequaat en alleen maar kunnen worden ingezet voor 
waterbeheer? 

32. Ligt de gemeente op schema met scheiding van vuil water- en 
hemelwaterafvoer?  

33. Waarom is één van de hotspots van ongewenste waterophoping (te weten de 
Looierstraat in Voerendaal als laagste punt van de kom) nog steeds 
onvoldoende beschermd? 

34. Zijn hier expliciet aanvullende maatregelen nodig om dit kwetsbaar laagst 
gelegen deel van de kern Voerendaal extra te beschermen? 

35. Zo ja, welke en wanneer staan deze ingepland? 
36. Zo neen, waarom vindt het college het jaarlijks meerdere malen onderlopen 

van de Looierstraat, geen uitzonderlijke situatie met alle veiligheidseffecten 
van dien? 



37. Is het afkoppelen van hemelwater in de laag gelegen kern van Voerendaal om 
het ter plaatse te laten infiltreren wel zo’n goed idee? Het probleem in de 
laaggelegen kern van Voerendaal is dat de grondwaterstand relatief hoog is 
en het hemelwater geen kant op kan. M.a.w. er is een teveel aan water. 

38. Is het college met ons van mening dat het, alsnog, verstandig is om het 
afkoppelbeleid strategisch te koppelen aan droogteplekken? Zoja, hoe gaat 
het college dit in het beleid verwerken?  

39. Is het college met ons van mening dat afkopppeling in de 
wateroverlastzondes contra-productief werkt tav waterafvoer tijdens hevige 
regenbuien? Zoja, wat gaat het college hieraan doen en wanneer?  

40.  Zijn er alternatieve verwerkingswijzen denkbaar om ophoping van water in 
de openbare ruimte bij extreem weer te voorkomen? 

41. Is de bergingsvijver van het Waterschap (zeg maar de onderste vijver tussen 
Vojerage en Davidbron) voldoende onderhouden, uitgediept en/of toegerust 
om daadwerkelijk voldoende water te kunnen bergen bij extreme buien, zoals 
op 17 juni 2020?  

42. Welke bijdrage levert de grote hoeveelheid zwerfvuil dat zich ophoopt voor 
de roosters in de beekjes in Voerendaal op aan ongewenste ophoping van 
hemelwater in de openbare ruimte? En wanneer staat gepland om hier iets 
aan te doen?  

43. Wie is verantwoordelijk voor het voorkomen van en voor het opruimen van 
dat opgehoopte zwerfvuil? En hoe wordt geborgd dat dit tijdig wordt gedaan?  

44. Heeft er een communicatie-campagne plaatsgevonden om mensen voor te 
bereiden op dit soort extreme wateroverlast?  

45. Zoja, kunt u ons het overzicht geven van welke acties afgelopen jaar hebben 
plaatsgevonden? Hoe monitort u het resultaat hiervan en stuurt op de 
bevindingen? Immers, met aan zekerheid grenzende waarschijnlijkheid 
krijgen we meer én vaker van dit soort situaties.  

 
 
We zien uw antwoorden graag tegemoet,  
 
Met vriendelijke groet,  
 
 
Sebastiaan Vliegen 
Fractievoorzitter VVD Voerendaal 
 


